

## FR. ALFONSO DE CASTRO, O. F. M. (1495-1558), CONSEJERO DE CARLOS V Y DE FELIPE II

por MANUEL CASTRO, O. F. M.

SUMMARIUM.—*Alphonsus de Castro, O. F. M., apud Zamoram, Legionensis regni civitatem natus an. 1495, profanis sacrisque litteris, quas in Academia Complutensi optime didicit, cum primis excelluit. Theologicas disciplinas in gymnasio Salmanticensi annos triginta professus est; et ea quidem eruditionis in docendo, pietatis ac prudentiae fama claruit, ut ad summa quaeque gerenda aptus esse videretur; a Carolo V consiliorum particeps factus est, ac multorum itinerum comes adhibitus. Bis, sc. an. 1545-1547, 1551-1552, ab Imperatore ad Concilium Tridentinum missus, extremam Patribus operam, studiumque navavit, praecipue ob egregium ejus opus Adversus haereses nuper editum, quo Patres et theologi illius synodi ad Protestantium errores impugnandos abunde utebantur.*

*Praeterea ut divini verbi concionator, eloquentiae ac sacrae doctrinae copia magni apud omnes habitus est, quapropter anno 1553, ab Hispaniarum rege Philippo, hujus nominis secundo, praedicatoris regii titulo est insignitus ac inter regios consiliarios theologos adlectus, cui etiam in Anglia, anno 1554, dum catholicam religionem in eo Regno restituit, efficaci adjuvit opera.*

*Demum, in Belgium Regem ipsum secutus, ante suum in Hispaniam reditum, ab eo fuit Metropolitanae Compostellanae Ecclesiae Praesul designatus. Qui tamen, paulo post, nondum obtento pontificiae provisionis diplomate, morte praeventus est Bruxellis, tertio non. febr. an. Domini 1558.*

En este año de gracia de 1958 celebramos el IV Centenario de la muerte de dos primeras figuras de la historia de España: el Emperador Carlos V, y el franciscano Alfonso de Castro. Los dos pertenecían casi a la misma generación: D. Carlos nació en Gante el 25 de febrero de 1500, y Castro nació en Zamora en 1495, ya que éste era solamente cinco años más viejo que aquél; y los dos murieron el mismo año de 1558: Castro, el 3 de febrero, y D. Carlos el 21 de septiembre. Ambos fueron campeones de la fe: uno defendiéndola con la espada; el otro con su contundente polémica que le mereció ser llamado «acérrimo impugnador de los herejes», por el cronista de la Orden, P. Francisco Gonzaga. Uno y otro sintieron las mismas ideas ecuménicas en cuanto a la misión de España, por eso los dos, de común acuerdo, recorrieron toda Europa para defenderla, y lo consiguieron: Carlos V, en Mühlberg, ayudado por los tercios del Duque de Alba; y Castro, en Trento, juntamente con los demás teólogos españoles. Solamente que Carlos V tuvo un Tiziano que nos lo transmitió en sus lienzos, tal como él era; mientras que para el humilde franciscano no hubo un pincel que nos trazara su *vera effigies*,